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Sak 52/2013  Godkjenning av møteprotokoll fra styremøte i april 2013 

 
Protokollen for styremøte i april ble enstemmig godkjent. 
 
 
 

Sak 53/2013  Valg av representanter til arbeidsgruppe om DFS 

 
I sak 45/2013 ble Jarle Tvinnereim (vara Terje Vestvik) og Jan Åge Gjerstad (vara Jens Sverre 
Knutsen) valgt som DFS sine representanter i arbeidsgruppen som skal foreta en gjennomgang av 
DFS sin framtidige forsvars‐ og samfunnsrolle. Arbeidsgruppen er planlagt sammensatt av 7‐8 
personer fra minst to departement, Forsvaret og DFS. 
 
Forsvarsdepartementet har etter anmodning fra statssekretæren presisert at det skal være 
kjønnsbalanse i arbeidsgruppen, og oppfordret DFS til å stille med minimum 1 kvinne. 
Kjønnsfordelingen har ikke vært tema ved utarbeidelse av FDs utkast til mandat for og 
sammensetning av arbeidsgruppen.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Vedtak i sak 45/2013 oppheves. 
Følgende velges som DFS sine representanter i arbeidsgruppen som skal foreta en gjennomgang 
av DFS sin framtidige forsvars‐ og samfunnsrolle: 



Fra administrasjonen: Generalsekretær Jarle Tvinnereim, vara assisterende generalsekretær Terje 
Vestvik 
Fra Norges Skytterstyre: Styremedlem Heidi Skaug, vara styremedlem Jan Åge Gjerstad. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 54/2013  Søknad om opptak av nytt skytterlag – Rana feltskytterlag 

 
Rana feltskytterlag søker om opptak som nytt skytterlag i DFS. De har ikke gitt noen spesiell 
begrunnelse for å søke om opptak, men det framgår av søknaden at samtlige personer som står 
bak søknaden er eller har vært medlemmer i Røvassdalen skytterlag.  
 
Den opprinnelige søknaden inneholdt syv navn, noe som er for lite iht. bestemmelsene i 
Skytterbokas pkt. 1.500 (minst 10 medlemmer). Etter å ha etterspurt mer dokumentasjon fikk vi 
en medlemsliste liste med 13 navn. Vi mangler formell bekreftelse på tilslutning til pkt.1.500 
Standardlov for skytterlag, men stiftelsesmøte har vedtatt at «Lagets formålsparagraf er tuftet på 
DFS's grunnregler med spesielt fokus på feltskyting». På forespørsel har de svart at «DFS 
grunnregler for skytterlag også er vårt lags grunnregler.» 
 
Uttale fra Rana skyttersamlag: 
« 
Søknad fra Rana Feltskytterlag, om opptak i DFS som skytterlag tilsluttet Rana skyttersamlag, 
anbefales avslått av skytterstyret. 
 
Rana skyttersamlag gir følgende begrunnelse for sin innstiling: 
Samlagsstyret mener at det er mer enn nok skytterlag i det området laget ønsker å etablere seg 
innenfor. Det foreligger klare indikasjoner på at søknad om etablering av et nytt skytterlag 
bunner i samarbeidsproblemer mellom stifterne og det skytterlaget de pr. i dag er medlemmer i. 
Samlagsstyret har innhentet uttalelse fra Røvassdalen skytterlag hvor det bekreftes at ingen av de 
impliserte skytterne er nektet å representere laget. Røvassdalen skytterlag bekrefter også at 
feltskyting er et satsningsområde og at de ønsker å utvikle denne grenen. Samlagsstyret har 
tidligere oppfordret stifterne til å foreta satsing på feltskyting innenfor det laget de er 
medlemmer i eller i andre lag innenfor samlaget. Samlagsstyret har informasjon om at de 
angjeldende skyttere har fått tilbud om overgang til flere skytterlag dersom de ikke kan få det til 
å fungere i eksisterende lag. 
 
Samlagsstyret mener videre at søknaden er mangelfull da den ikke oppfyller kravet om at et nytt 
lag skal ha minimum 10 aktive skyttere. Vi mener videre at et feltskytterlag ikke vil føre til økt 
aktivitet, men at det på sikt vil være fare for en utarming av de eksisterende lags ressurser på 
området. Samlagsstyret mener også at valget av navn er uheldig, da dette kan indikere at andre 
skytterlag ikke arbeider med feltskyting. 
« 
 
Administrasjonens drøfting 
I utgangspunktet har generalsekretæren fullmakt til å godkjenne opptak av nye lag. Denne saken 
er spesiell av flere grunner, og fremmes som styresak.  



Etter pkt. 1.500 må laget ved opptak i DFS oppfylle følgende betingelser: 
 

‐ Dokumentere å ha minst 10 medlemmer 
‐ Vedta navn og tilslutning til denne standardlov med eventuelle suppleringer 
‐ Opptak og navnevalg behandles av vedkommende skyttersamlag og godkjennes av Norges 

Skytterstyre 
 
Strekpunkt 1: Laget har etter forespørsel levert medlemsliste med 13 navn.  
 
Strekpunkt 2: Stiftelsesmøtet kan med en noe spesiell formulering sies å ha vedtatt tilslutning til 
standardlov for skytterlag, selv om dette må nedfelles i vedtektene for laget og således blir et 
krav ved en eventuell godkjenning. Det søkes om at Rana feltskytterlag blir godkjent som navn på 
det nye laget, med utgangspunkt i at de skal ha spesiell fokus på feltskyting. 
 
Alle DFS sine nåværende lag har betegnelsen «skytterlag», og administrasjonen ser ingen grunn 
til at vi skal endre på den praksisen. Skytterlaget skal etter grunnreglenes § 1‐2 drive med både 
bane‐ og feltmessige skytinger, og om selv om et lag ønsker å ha spesielt fokus på feltskyting er 
de forpliktet å tilrettelegge også for baneskyting.  
 
Strekpunkt 3: Rana skyttersamlag anbefaler Norges Skytterstyre å avslå søknaden om opptak. De 
vektlegger at det er «mer enn nok skytterlag i det området laget ønsker å etablere deg innenfor», 
og at bakgrunnen før søknaden om nytt lag bunner i samarbeidsproblemer med Røvassdalen 
skytterlag. Samlaget skriver også i sin uttale at de har informasjon om at de angjeldende 
skytterne har fått tilbud om overgang til andre skytterlag dersom de ikke kan få det til å fungere i 
eget lag.  
 
Dersom det er samarbeidsproblemer som ligger til grunn for søknaden, er det som samlaget sier 
fullt ut mulig å melde overgang til annet lag uten å gå veien om å stifte et nytt lag. Dersom 
interessen for feltskyting er avgjørende for å stifte et nytt lag når det ellers er aktive lag i 
nærområdet, vil en overgang til annet lag kunne bidra til generelt økt aktivitet i feltskyting også i 
dette laget.  
 
Administrasjonen støtter samlagets innstilling, og anbefaler å avslå søknaden fra Rana 
feltskytterlag om opptak som nytt skytterlag i DFS. 
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Søknad fra Rana feltskytterlag om opptak som nytt skytterlag i DFS avslås.  
 
Forslag fra Olav K. Vaaje: 
Styret ser positivt på søknaden. 
Det må imidlertid søkes om et annet navn med betegnelsen «skytterlag».  
Søkeren må også redegjøre for nødvendigheten av et nytt lag i området, satt opp mot å gå inn i et 
eksisterende lag.  
Styret tar endelig stilling til søknaden når nye opplysninger foreligger.  
 
Vedtak  
Vaaje sitt forslag vedtatt med 7 mot 1 stemme. Kristin Lund stemte for administrasjonens forslag.



Sak 55/2013  Skytereglement for militærklassene 

 
NROF Lister v/ Nils Bernt Rinde ber om at militærklassene gis adgang til å skyte fullt 
mesterskap/omgang der disse skytes fortløpende (åpne stevner), på lik linje med klasse 1.  
 
De begrunner forespørselen med at det tidligere var klasse 1 og militærklassene som ikke kunne 
skyte omgang. Nå gis klasse 1 anledning til å skyte omgang på åpne stevner, men ikke 
militærklassene.  
 
NROF skriver videre at det oppfattes som negativt i militærskyttermiljøet at man ikke kan skyte 
omgang, spesielt i åpne banestevner som praktisere fortløpende omgang.  
 
Administrasjonens drøfting 
Etter dagens skytereglement er det bare militærklassene og Åpen klasse som ikke gis anledning til 
å skyte omgang. Klasse 1 gis anledning til å skyte omgang på åpne banestevner, men all 
premiering skal foretas på 25‐skudden. Militærklassene skyter mesterskapsomgang kun på 
Militært NM.  
 
Administrasjonen ser det som opplagt at også militærklassene gis anledning til å skyte omgang. 
Omgangen er i utgangspunktet den mest forsvarsrelaterte serien i mesterskapsprogrammet, og 
etter at militærklassene fikk kun liggende skyting i sitt program er naturlig at de også gis 
anledning til å skyte omgangen. Administrasjonen mener at dette bidrar til å styrke DFS sin 
tilhørighet til Forsvaret, og det er uheldig visst dagens avgrensing fører til misnøye blant 
skytterne i militærklassene.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Tabell 11.110 endres til at klassene AG3 og HK416 gis anledning til å skyte omgang på lik linje 
med klasse 1. Ordningen gjøres gjeldende fra offentliggjøring av protokoll.  
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 56/2013  Endring av regler for utforming av feltfigurer i DFS 

 
Dagens regelverk beskriver at feltfigurer, både finfelt og grovfelt, skal ha en 2 cm hvit kant rundt 
hele figuren. Bakgrunnen for denne drøfting er føringer fra Norges Skytterstyre om at man skal se 
på dette regelverket, og om at det skal endres/åpnes for flere alternativer mht. 
produksjon/trykking.  
 
Hensikten med en 2 cm hvit kant rundt hele figuren er for å kunne dømme skudd som ellers ville 
være vanskelige å oppdage i kantsonen til figuren. Grunnen til at tangeringskanten skal følge 
figurens form er for å beholde figurens synlighet for skytteren, ved at dette i minst mulig grad 
skal endres/påvirkes av ytre forhold og/eller av hvordan figuren er montert med eller uten 
bakgrunnsmateriale.  
 
Erfaringer viser at feltfigurer synlighet i betydelig grad påvirkes av varierende ytre forhold som 
sol/skygge, tørt‐/vått vær, avstand, hvordan montert på bakgrunn etc. Med sol bakfra blir 



figurene mørkere, og det blir langt dårligere kontrast mellom bakgrunn og skiver. Figurer som 
eksempelvis er beskjært firkantet/rektangulært vil framstå som firkantede/rektangulære i motlys 
når de ikke er montert på bakgrunn. Det samme gjelder også om slike figurer er montert på en 
bakgrunn med varierende grad av lysgjennomtrenging ved sol bakfra.  Denne effekt forsterkes 
ved lengre avstander. Pappen som figurene er trykket på krøller seg gjerne når den blir våt. En 
slik krøllete figur vil gi et vanskelig siktebilde når den er montert på en større bakgrunn.  Alle 
disse nevnte forhold vil gjøre selve skytingen vanskeligere, men de vil også i betydelig grad 
påvirke / forstyrre avstandsbedømmelsen, og derigjennom totalt sett gjøre det mer komplisert 
ved at det blir flere variable faktorer å forholde seg til.  I tillegg vil slike situasjoner forsterke 
mulige ulike konkurranseforhold etter hvert som været eventuelt endres gjennom et stevne.  
 
Det er samtidig gode praktisk argumenter for å tillate feltfigurer som blir trykket på en større 
bakgrunn, men da bør denne være så stor at den dekker hele siktebildet. Et slikt skivealternativ 
vil også være et svært så praktisk alternativ for arrangører, som da kan montere skiven direkte på 
en ramme.  Særlig vil figurer som benyttes på de kortere avstandene være egnet for slik 
utforming, ettersom størrelse på bakgrunnen vil måtte øke med avstanden for å kunne gi et 
fullgodt siktebilde.  
Det er imidlertid også gode grunner for fortsatt å tillate dagens figurer ut fra at det er forskjellige 
tradisjoner landet rundt med muligheter for å sette figurene på pinner med snø som bakgrunn, 
mulige økte kostnader knyttet til større skiver, og at arrangører selv skal kunne velge 
skivemodeller.  
 
En grei tommelfingerregel i grovfelt er at synsfeltet i hullkornet i centimeter utgjør inntil ca 1/3 
av avstanden i meter til målet. Eksempelvis gir en sikteavstand på 100 cm (øye – hullkorn) og et 
hullkorn på 3,0 mm et synsfelt i hullkornet på 90 cm på 300 m avstand. I finfelt, og særlig blant 
veteraner, benyttes generelt et noe større hullkorn.  For å gi litt slingringsmonn mht. variasjoner i 
hullkornstørrelse, sikteavstand og skyteavstand bør størrelseskrav til skivebakgrunn være iht. 
tabell nedenfor:  
 

Figurer   Maks. avstand iht. 
Skytterboka 

Størrelse på 
skivebakgrunn 

Finfeltfigurer    50 x 50 cm 

C20, 10x30, 13x40  180 – 220 m  75 x 75 cm 

C25, C30, 1/6, 1/8, Småen  245 – 300 m  100 x 100 cm 

C35, Sirkel, 1/4, S25  325 – 380 m  125 x 125 cm 

C40, 1/3, 1/4V, B45  390 – 440 m  150 x 150 cm 

B65, Tønne, C50  475 – 525 m   175 x 175 cm 

B100  600 m  200 x 200 cm 

 
Det konkluderes med at dagens regelverk for utforming og trykking av feltfigurer beholdes, men 
med et tillegg om feltfigurer alternativt kan trykkes på en kvadratisk hvit bakgrunn som gir et 
fullverdig siktebilde.  Størrelse på bakgrunnen må være tilpasset dagens maks. avstander for den 
enkelte figur.   
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Skytterboka pkt. 9.310 gis følgende innhold:  
 
Alle mål i feltskyting skal ha en abstrakt utforming. Figurene er svarte med et innertreff som 
følger figurens fasong, og som utgjør 40 % av figurens størrelse i bredde og høyde. Finfeltfigurer 



har i tillegg en 2 cm svart siktekant rundt hele figuren. Alle feltfigurer skal ha en 2 cm bred hvit 
ytterkant. Eksakte tegninger forefinnes ved Skytterkontoret.  
Feltfigurer kan alternativt trykkes på en kvadratisk hvit bakgrunn som gir et fullverdig siktebilde.  
 
Følgende krav til bakgrunnsstørrelse gjelder:  
 

‐ Finfeltfigurer      50 x 50 cm 
‐ C20, 10x30, 13x40    75 x 75 cm 
‐ C25, C30, 1/6, 1/8, Småen  100 x 100 cm 
‐ C35, Sirkel, 1/4, S25    125 x 125 cm 
‐ C40, 1/3, 1/4V, B45    150 x 150 cm 
‐ C50, Tønne, B65    175 x 175 cm 
‐ B100        200 x 200 cm 

 
Administrasjonen gis fullmakt til å samordne innhold i Skytterboka pkt. 9.311 og 9.312 iht. nytt 
pkt. 9.310 ved neste opptrykk. 
 
Forslag fra Olav K. Vaaje: 
Ordet «minst» tilføyes i følgende setning pkt.9.310 og pkt. 9.312 slik: 
Alle feltfigurer skal minst ha en 2 cm bred hvit ytterkant. 
 
Vedtak  
Vaaje sitt forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 57/2013  Spørreundersøkelse om premiering på Landsskytterstevnet 

 
På julemøtet ble premieringen på LS tatt opp i forbindelse med budsjettdebatten, og 
oppsummert med at det skulle gjennomføres en spørreundersøkelse på LS om hvilken standard 
skytterne ønsker på premieringen, og hvilket prisnivå de mener premieavgiften bør ligge på.  
 
Skytterne betaler selv standardpremiene på LS gjennom premieavgiften, og fra 2013 den øvrige 
premieringen gjennom den nye sentrale arrangementsavgiften (150,‐ for skyttere 18 år og eldre, 
75,‐ for ungdomsskytterne). Dette blant annet som en følge av at organisasjonen ikke lenger kan 
bruke offentlige midler fra FD til premiering. Det er da naturlig å spørre skytterne om hvilken 
standard de ønsker på premieringen, og hva som er et akseptabelt kostnadsnivå.  
 
I spørreundersøkelsen tas det med bakgrunnsinformasjon om dagens ordning med sølvbeger på 
LS og prisstruktur på denne, samt priser for alternativ som eksempelvis sølvplett. 
Spørreundersøkelsen gjennomføres på LS, og legges samtidig på nett slik at de som ikke deltar på 
årets LS, men har deltatt tidligere, kan svare på undersøkelsen.  
    
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre ga innspill til spørreundersøkelsen om premiering på Landsskytterstevnet. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 



Sak 58/2013  Finansiering av elektronisk målmateriell 

 
Det er et betydelig finansielt løft som skal utføres i 2014 og 2015.  Norges Skytterstyre har 
vedtatt en opsjonsutløsning i forbindelse med anskaffelse av elektronisk målmateriell til bruk 
under landsskytterstevnene som har en total ramme på kr 2.375.000, fordelt på kr 1.435.000 i 
2014 og kr 940.000 i 2015.  Det forutsettes at halvparten av kostnadene med selve program‐
varetilpasning (kr 135.000) skjer innenfor vedtatt budsjett i 2013. 
 
Likviditeten til DFS er redusert de siste årene; dels som følge av oppbygging av større 
lagerbeholdninger, og dels som følge av finansiering av ”Prosjekt Grasrot”.  Det har så langt ikke 
vært mulig å bygge opp igjen egenkapitalen, og dermed å få en bedre likviditet, som følge av 
redusert bevilgning. Det er imidlertid budsjettert med et nøkternt overskudd i 2014 på kr 
680.000.  Et landslotteri i 2014 vil bidra til å doble dette overskuddet, noe som også vil virke 
positivt på likviditeten. 
 
Administrasjonens drøfting 
Det kan søkes om prosjektmidler til finansiering av dette materiellet, men muligheten for å oppnå 
dette er liten.  FD har gitt sterke føringer for bruk av driftstilskuddet derfra, og disse føringene gir 
liten mulighet til å bruke driftstilskuddet til å finansiere dette materiellet. En ser imidlertid 
muligheten til å finansiere kostnader med programvareoppdateringer og andre tilpasninger (sum 
kr 360.000) gjennom aktivitetsstøtten til arrangement, med kr 135.000 i inneværende år, jfr. 
ovenfor, og kr 225.000 i 2014. 
 
Finansiering av investeringene i materiell vil dermed bli kr 1.210.000 i 2014 og kr 940.000 i 2015, 
til sammen kr 2.150.000.  Finansieringen skjer ved bruk av fri egenkapital.  Investeringene 
aktiveres og avskrives linjert over 10 år.  Avskrivningen påbegynnes i anskaffelsesåret.  
Avskrivningene i 2014 vil utgjøre kr 121.000.  Beløpet innarbeides i budsjettet ved at 
budsjettposten til ordinært banebidrag reduseres tilsvarende.  Avskrivningene i 2015‐2024 utgjør 
kr 215.000 per år.  Beløpet innarbeides i budsjettene for disse årene uten at forventning om 
positivt årsresultat reduseres. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Finansiering av kostnader med programvareoppdateringer og andre tilpasninger, sum kr 
360.000,‐ skjer gjennom aktivitetstilskuddet med kr 135.000 i inneværende år innenfor vedtatt 
budsjett under arrangementer/LS.  Restbeløpet, kr 225.000 innarbeides i budsjetter for 
arrangementer/LS i 2014. 
 
Finansiering av investeringene av materiellet skjer ved bruk av fri egenkapital med kr 1.210.000 i 
2014 og kr 940.000 i 2015.  Investeringene aktiveres og avskrives lineært over 10 år. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.   



Sak 59/2013  Landslotteriet 2014 

 
Landslotteriet 2011 ga et resultat sentralt på snaut kr 700.000.  Det er imidlertid knyttet 
betydelig merarbeid i administrasjonen med å arrangere et landslotteri etter samme mal som 
tidligere.  Spesielt gjelder dette arbeidet med å få returnert ikke solgte lodd samt oppgjør for 
loddene.  Administrasjonen er imidlertid positiv til et nytt lotteri i 2014, men ønsker å gjøre noen 
endringer i rutinene for gjennomføring av lotteriet. 
 
Administrasjonens drøfting 
Det søkes om å arrangere landslotteri i 2014.  Det legges opp til salg av 200.000 lodd.  Loddprisen 
settes til kr 25,‐ pr stk., tilsvarende som for lotteriet i 2011.  Lotteriets overskudd deles ut etter 
søknad som et aktivitetstilskudd på skytterlagsnivå. 
 
DFSU foreslår for Norges skytterstyre følgende formål for landslotteri 2014:  
”Utvikle kurspakke og gi støtte til gjennomføring av forenklet instruktørkurs for ungdom opp til 26 
år”. Administrasjonen foreslår en presisering av at formålet også kan omfatte materiell.  
 
Administrasjon av loddutsending. 
Administrasjonen ønsker vurdert en ordning med en grunnpakke og tilleggspakker. Alle skytterlag 
tilsendes en grunnpakke på eksempelvis 100 lodd som de betaler kr 15,‐ for til DFS sentralt. Vi 
ønsker en ordning der disse loddene ikke kan returneres. Med forventet 830 skytterlag selges 
dermed 83.000 lodd på denne måten. En ordning uten returrett vil redusere administrasjonens 
arbeid vesentlig, og gi en mer effektiv gjennomføring av lotteriet.  
 
Tilleggspakker 
Det gis anledning til å kjøpe tilleggspakker som utløser motivasjonspremier. Motivasjonspremier 
sendes umiddelbart etter at fakturaer er betalt.  Skytterlag kan kun motta en motivasjonspremie. 
Det er mulig å kjøpe seg ”oppover” på tilleggspakkelisten, dvs. at et skytterlag som tidligere har 
bestilt og betalt tilleggspakke 2, deretter kan bestille tilleggspakke 3.  Verdi av tilsendt 
motivasjonspremie etter oppgjør for tilleggspakke 2 trekkes da fra ved utsending av 
motivasjonspremie for tilleggspakke 3. Bestilte tilleggspakker kan ikke returneres, og faktureres 
ved utsending.   
 
Motivasjonspremien for den siste tilleggspakken (eks. 4.000 lodd) blir en valgfri Sauer 200 STR. 
Administrasjonen tror at trappetrinnsordningen der en prosentvis større andel av loddets 
salgsverdi tilfaller skytterlaget også kan motivere flere skytterlag til å bestille siste tilleggspakken.   
 
Salgsperiode 
Salgsperioden planlegges å starte senest 1. mars 2014 og avsluttes 31. oktober. 
 
Administrasjon av gevinstutsending 
Som før deles gevinstene inn i 4 gevinstgrupper, hvor arbeidet med gruppe 3 og 4 er mest 
tidkrevende. Under siste lotteri fikk man en avtale med leverandør av gevinstgruppene 2, 3 og 4 
om utsending. På den måten ble det kjøpt et antall gevinster som var reelt i forhold til antall 
vinnere. DFS betalte et ”håndteringshonorar” i tillegg. Ved tidligere landslotteri er det blitt kjøpt 
inn et antall av disse gevinstene som samsvarte med sannsynligheten for å vinne.  Dermed ble 
man sittende tilbake med relativt store lagre av disse gevinstene.  Siste landslotteri ga oss en god 
oversikt over hvor mange av disse gevinstene som går ut i forhold til antall solgte lodd. 
 



Ved dette lotteriet foreslås at Skytterkontoret selv tar tilbake denne forvaltningen dersom 
ordningen med returrett opphører. Bedre planlegging, bruk av tilstedeværende hjelpemidler og 
god logistikk gjør at denne biten av lotteriforvaltningen kan gjøres mer effektiv enn tidligere, og 
sikrer et bedre resultat. 
 
Administrasjonen ber om innspill fra styret til ordning for gjennomføring av Landslotteriet i 2014. 
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Det søkes om å gjennomføre landslotteri i 2014.   
2. Formålet med lotteriet skal være: 

”Utvikling av kurspakke og annet materiell for å gi støtte til gjennomføring av forenklet 
instruktørkurs for ungdom opp til 26 år”.  

3. Retningslinjer for Landslotteriet vedtas på neste styremøte. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 60/2013  Hovedbegivenheter 2014 

 
Administrasjonen foreslår å legge Skytingens Dag til 18. mai, i forlengelsen av feiringen av 200 år 
for grunnloven.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Tidspunkt      Arrangement  

1. ‐2. mars  NM i skifeltskyting, Øvrebø skytterlag 

18. mai  Skytingens Dag 

29 mai.– 1. juni  Norgescupstart i baneskyting, Østlandet 

14. og 15. juni  Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 

21. og 22. juni  Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 

29. juli – 2. august  Norgescup i baneskyting, Sørlandet 

1. august – 8. august  Landsskytterstevnet, Sandnes/Gjesdal 

16. og 17. august  Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner   

23. og 24. august   Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 

29 ‐ 31. august  Norgescupavslutning i baneskyting, Midt‐Norge 

5. – 7. september  Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap, Danmark 

Ubestemt  NM i skogsløp med skyting, arrangør ubestemt 

 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 



Sak 61/2013  Forslag til regelendring pkt. 8.111 elektroniske skiver 

 
Rana skyttersamlag, etter forslag fra Trond Hjertås, fremmer forslag om at skytterboka pkt. 8.111 
gis følgende tillegg: 
 
”Ved skyting på elektroniske skiver skal skytter ha mulighet for å flytte monitor til venstre for seg, 
hvis dette ikke er mulig skal linksskyttere legges til høyre fløy. Der skal det uansett skyting, være 
mulig å ha monitor til venstre for linksskytter”.  
 
Forslagsstilleren begrunner forslaget med at DFS praktiserer urettferdige forhold i fbm. finaler på 
LS. Det vises i denne sammenheng til en linksskytter i Kongelaget som ikke fikk samme forhold 
som de øvrige skyttere. Dette ved at han måtte strekke hals for å se prøveskuddene, ettersom 
monitoren var plassert til høyre for han, og at den i tillegg sto ganske langt unna skytteren. 
Forslagsstilleren mener at DFS ikke kan akseptere at lengden på ledningen til monitor skal gi slike 
ulike forhold.  
 
Gjeldende relevant regelverk:  
Skytterboka § 8.114 – Like konkurranseforhold 
Stevnearrangører og ledere må alltid ha for øye den hovedregel at alle skyttere skal konkurrere 
under så like forhold som mulig…  
Skytterboka § 8.111 – Ordensregler for skytterne 
3. …Linksskyttere bør plasseres på høyre fløy, med unntak av finaler med enkeltvis anvisning der 
alle skytterne skal ligge i poengrekkefølge. Under slike finaler må det være tilstrekkelig plass for 
linksskyttere slik at ingen skyttere blir forstyrret under skytingen. Om nødvendig bør skive og 
standplass til høyre for linksskytter være ubesatt… 
 
Gjeldende praksis ved LS: 
I innledende skytinger og i innledende finalelag plasseres linksskyttere på høyre fløy. I siste 
finalelag og i lagskytinger på 200m plasseres linksskyttere iht. rangering. I Kongelaget og i 
Prinsesselaget praktiseres ledig skive til høyre for linksskytter, slik at monitor kan plasseres til 
venstre for skytter. At en linksskytter i Kongelaget i 2012 hadde monitor på feil side, var rett og 
slett en glipp.  
 
På Landsskytterstevnet er kablene til monitorene så korte at linksskyttere må ha monitoren på 
sin høyre side. Det er kun de fem siste monitorene på hver standplass som er tilpasset 
linksskyttere med lange nok kabler til at de kan flyttes til riktig side.  
 
Administrasjonens drøfting: 
Hele sakskomplekset med plassering av linksskyttere i finaleskytinger er grundig drøftet i styresak 
27/2012. Denne utredning tar derfor kun for seg forslaget fra Rana skyttersamlag om at monitor 
alltid skal være plassert til venstre for linksskytter.  
Generelt anses ikke forholdet med feilplassert monitor å være en utfordring ved stevner rundt 
omkring i landet. Enten plasseres linksskytterne på høyre fløy, eller så er kablene til monitorer så 
lange at skjermen kan plasseres til venstre for skytteren.  
 
På Landsskytterstevnet er det en utfordring med de korte monitorkablene. Et alternativ her er å 
legge linksskyttere konsekvent til høyre på standplass. Dette lar seg gjøre med tanke på 
resultatserviceprogram og gjennomføring på standplass. Det skjønnsmessige blir om det bryter 
med Skytterbokas § 8.114 om like konkurranseforhold når en skytter i en finale omplasseres fra 



en av de første skivene, til en fløyskive? Så langt har dette blitt vurdert å være en fordel ved at 
det gir redusert konkurransepress for skytteren, noe som i sin tid resulterte i utforming av 
regelverkets pkt. 8.111 underpunkt 3 om at linksskyttere i finaler med enkeltvis anvisning skal 
plasseres iht. rangert rekkefølge.  
 
Et annet alternativ er å forlenge kablene til monitorene på standplass. For LS vil dette gi en 
kostnad på ca 200 000 kr samlet for 100 – og 200 m (prisanslag fra KTS pr. 2012). Dette er en høy 
tilleggskostnad i et arrangement som allerede er svært økonomisk krevende for DFS. Bakgrunnen 
for disse høye kostnader er Forsvarets krav til kabler og kontakter. 
 
Når man skal trekke en konklusjon synes det lite aktuelt å kjøpe nye kabler til 200 000 kr. Dermed 
blir det en vurdering om hva som bidrar mest til ulike konkurranseforhold. Er det ulemper knyttet 
til en feilvendt monitor, eller er fordelen som oppnås gjennom å være omplassert til en skive som 
gir mindre ”press”? Uansett løsning kan det ikke bli helt optimalt, men dagens ordning synes å 
være et bra kompromiss. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Dagens regelverk vedrørende plassering av linksskyttere opprettholdes.  
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 62/2013  Regler for linksskyttere på Landsskytterstevnet 

 
Ved Landsskytterstevnet er det praksis for visse tillempinger for linksskyttere mht. gjennomføring 
av skytingene. Det er i denne sammenheng ønskelig at Skytterstyret drøfter de tilpassinger som 
synes mest aktuelle ut fra en totalvurdering av Landsskytterstevnets gjennomføring, og gir 
fullmakter til håndtering.   
 
I styresak 61/2013 drøftes Rana skyttersamlags forslag om at monitor alltid skal være plassert til 
venstre for linksskyttere. Plassering av linksskyttere på LS inneholder samtidig flere praktiske 
utfordringer som det er ønskelig å få avklart. Særlig gjelder dette for praksis og håndtering av 
situasjoner forårsaket av linksskyttere som plassers rangert, og som forstyrrer naboskytter, eller 
selv blir forstyrret.   
 
Administrasjonens innstilling i styresak 61/2013 legges til grunn for denne utredning, gjennom at 
det ikke vil være aktuelt å kjøpe lengre kabler til monitorer. Den legges videre til grunn at det 
heller ikke vil være aktuelt konsekvent å plassere linksskyttere på høyre fløy uansett 
skyting/finale.   
 
Administrasjonens drøfting 
På Landsskytterstevnet er det en utfordring under finaler og lagskytinger med linksskyttere som 
skal plasseres iht. rangering, og da særlig i lagskytinger med stillingsskifte i serien. Her er 
utfordringen nok plass på standplass, og da særlig i liggende skyting for linksskyttere og deres 
naboer på høyre side. I de fleste tilfeller lar dette seg løse ved at to skyttere på hver side av 
linksskytteren flytter seg lengst mulig unna, samt at skytteren til høyre legger seg så langt fram 
på standplass som mulig. For linksskytteren medfører dette at han blir plassert så langt til venstre 



som mulig, og samtidig noen cm lenger tilbake på standplass. I de aller fleste tilfeller har det da 
gått greit uten protester.  
 
Med nytt oppgradert resultatprogram (fra LS 2013) vil det trolig bli enklere å la skive til høyre for 
linksskyter stå ledig, noe som vil gi bedre plass for berørte skyttere. Dette har så langt vært en 
krevende jobb, ved at alle skyttere til høyre for best plasserte linksskytter har måttet 
omplasseres manuelt. Et system som enklere sorterer med ledig skive til høyre for linksskytter vil 
være aktuell å benytte for siste finalelag feltskytinger, der antallet skyttere normalt vil kunne 
tilpasses. I lag og samlagsskytinger vil dette derimot kunne påvirke kapasiteten i så stor grad at 
det ikke blir skiver nok. Særlig for arenaene med mindre kapasitet enn 50 skiver på 200m vil dette 
enten gi ytterligere redusert deltakelse i lagskytinger, eller lengre gjennomføringstid.  
 
Man kan også tenke seg i finalelag bestående av skyttere med samme resultat, at linksskyttere da 
kan plasseres til høyre på standplass, ettersom de alle har et likt utgangspunkt. Samtidig vil det 
eksempelvis kunne skje at skytteren som leder etter innledende er links, og av den grunn skal 
omplassers, noe som heller ikke vil være gunstig. At det gis åpning for en viss skjønnsutøvelse vil 
gjøre at man årlig kan se an de forskjellige faktorer mht hvor godt plassert linksskyttere er, og 
hvor trangt/god plass det er på standplass.  Ulempen med en slik skjønnsordning er samtidig at 
man kan bli oppfattet til ikke å håndtere relativt like situasjoner konsekvent fra år til år.    
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Ved Landsskytterstevnet kan linksskyttere tildeles ny skive i situasjoner med vesentlig for lite 
plass på standplass, eller når det er betydelig risiko for at skyttere kommer til å forstyrre 
hverandre under serien. Skyttere plassert blant de best rangerte skal så langt som mulig ikke 
bytte skive.  
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 63/2013  Ny ståltype i låskassen til 200 STR – fullmakt til generalsekretær 

 
Sauer ønsker å endre ståltypen i låskassen til Sauer 200 STR fra nåværende type (25CrMoS4) til 
AISI 416. Sistnevnte type nyttes i dag til pistolproduksjon på fabrikken, og vil ifølge Sauer være en 
oppgradering. 
 
Hovedgrunnen for denne ønskede endring er imidlertid at det er anskaffelse‐/logistikkproblemer 
med den opprinnelige ståltypen. Siden fabrikken allerede nytter et annet stål, som skal være fullt 
på høyde, og kan hende bedre, vil dette bety rasjonalisering av virksomheten. Iht. avtalen med 
Sauer må de tre parter S – DK – N være enige om denne type endring. Dette avklares med 
partene snarest. 
 
I mellomtiden har NTU v/leder igangsatt en prosess hos SINTEF for en grundig gjennomgang og 
vurdering av den nye ståltypens anvendelighet for formålet. Avklaring forventes i løpet av juni 
måned.  
 



Den gamle ståltypen krever lang bestillingstid og relativt store kvanta. I 2013 må fabrikken nå 
plassere ordre for stålet ganske omgående og Sauer ønsker derfor en klarering av nytt stål innen 
medio juli.  
 
NTU vil holde løpende kontakt med SINTEF for avklaring av deres anbefaling. Deretter må styrene 
i de tre land foreta sin beslutning. All den tid Sauer ønsker dette avklart som nevnt ovenfor vil det 
for rent praktiske formål være nyttig om generalsekretæren gis fullmakt til å svare på Sauers 
henvendelse så snart NTU er kommet til en konklusjon i saken i samarbeid med SINTEF. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre gir generalsekretær Jarle Tvinnereim fullmakt til å gi Norges innstilling til 
spørsmålet om endring av ståltype i Sauer 200 STR i samarbeid med NTU og SINTEF. 
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 64/2013  Langtidsplan 2012‐2016, status tiltaksplan 

 
Skyttertinget behandlet Langtidsplan 2012 – 2016 i sak 6, og fattet følgende vedtak: 
Det frivillige Skyttervesens Langtidsplan for perioden 2012‐2016 godkjennes.  Ved rullering av 
planen skal den sendes ut til høring og fremmes for Skyttertinget i 2014. Enstemmig vedtatt. 
 
Styret vedtok i sak 8/2013 utforming av tiltaksplan for gjennomføring av tiltakene i 
langtidsplanen. Tiltaksplanen legges fram for styret iht. årshjul for styret, og viser status i 
langtidsplanarbeidet per juni 2013.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar status tiltaksplan til etterretning.  
 
Vedtak  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Orientering fra Vernepliktsverket   

 
Major Aslak Berge fra Vernepliktsverket var invitert til styremøtet for å orientere styret om  
deres arbeid med rekruttering av vernepliktige, og hvilke tanker de har om hvordan DFS best kan 
bistå og støtte VPV sitt arbeid med å rekruttere etterspurt kompetanse til Totalforsvaret. 
 
Styret ønskte at det blir utarbeidet forslag til en intensjonsavtale mellom VPV og DFS, som 
beskriver aktuelle tiltak i et nærmere samarbeid om rekruttering mellom partene.   
   



Meldingssaker   

 
1. Status LS 2013 Oppdal   
2. Status LS 2014 Sandnes   
3. Status for arbeid ”Gjennomgang av DFS framtidige forsvars‐ og samfunnsrolle” 
4. Status bokprosjekt ”Landsskytterstevnet gjennom 120 år” 
5. Påmelding og tidsplan LS 2013 Oppdal 
6. Brev fra HV: Oppnevning av representanter og vararepresentanter til Landsrådet for HV 2014‐

2017 
7. Høring: Veileder for tilskuddsmottakere av statlige tilskuddsordninger som medlemsbaserte 

barne‐ og ungdomsorganisasjoner søker på.  
8. DFS representasjon i HVs Distriktsråd. 
9. Norsk Skyttertidende – oversikt abonnenter sendes styremedlemmene. 
10. Motivasjon/argumentasjon for registrering av 30 skudds skyttere. 
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